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Sida 
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Datum  
2024-01-16  

 
   
 Plats och tid Kommunkontoret, Pyramiden, kl. 09.00- 11.00 

Beslutande Ledamöter 
Se bilagd förteckning 

 

 Ersättare, ej tjänstgörande 
Sten Walegren (GL) 
Ulrika Jonsson (M) 

 

Övriga närvarande Madelene Jönsson (SD), insynsplats för (SD) 
Kommunchef Veronica Svensson 
Upphandlare Michael Friman, del av möte 
Kanslichef Mathias Brandt, del av möte 
Näringslivschef Camilla McQuire, del av möte 
HR-chef Ann Karlsson, del av möte 
Nämnd- och utredningssekreterare Malin Bergkvist 

 

Justerare Christer Olken (S)  
 
Justeringens plats och tid Kommunkontoret onsdag 17/1 2024 kl. 15.30 
 
Underskrifter   
 Sekreterare Paragrafer 1-15 
 Malin Bergkvist  
   
 Ordförande 
 Cecilia Albertsson  
   
 Justerare 
 Christer Olken   
  ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 
Organ Allmänna utskottet 
 
Sammanträdesdatum 2024-01-16 
    
Datum då anslaget sätts upp 2024-01-18 Datum då anslaget tas ned 2024-02-09 
 
Förvaringsplats för protokollet Kommunkontoret 
 
   
Underskrift 
 Malin Bergkvist  
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 Beslutande  Tjänstgörande ersättare 
 Susanne Grundström S  
 Håkan Bergström S  
 Allan Myrtenkvist S Christer Olken (S) 
 Lars-Göran Zetterlund C  
 Cecilia Albertsson, ordf. M  
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Beredningstid 

Kommunchef Veronica Svensson föredrar utifrån dokumentet om 
ärendeuppföljning. Under föredragningen går hon igenom ärendena hos de 
handläggare som främst skriver ärenden till allmänna utskottet, med särskild 
fokus på de ärenden som inte är påbörjade än. 
 
Under beredningstiden yttrar sig Susanne Grundström (S) och ställer fråga om 
avsaknad av återkoppling i ärenden från samhällsbyggnadsförvaltningen avser 
generellt eller rör specifika ärenden, vilket besvaras av kommunchef Veronica 
Svensson. 
 
Susanne Grundström (S) ställer fråga om ärende rörande beredning för 
bygdeutveckling, vilket delvis besvaras av nämnd- och utredningssekreterare 
Malin Bergkvist. 
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§ 1 Godkännande av kallelse till dagens sammanträde 

Ordförande Cecilia Albertsson (M) redogör för kallelse till dagens 
sammanträde, vilket godkänns. 
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§ 2 Fastställande av dagordning 

Dagordningen fastställs i enlighet med utskick. 
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§ 3 Yttrande över Madelene Jönssons (SD) motion om 
bänkar i Hällefors tätort samt medborgarförslag - 
Placering av bänkar längs populära promenadstråk i 
Hällefors tätort, dnr KS 23/00148 och KS 22/00044 

Beslutsunderlag 
Madelene Jönssons (SD) motion om bänkar i Hällefors tätort, inkom 2023-05-
02 
KF 2023-05-30 § 88 
KS 2023-08-29 § 180 
Medborgarförslag – Placering av bänkar längst populära promenadstråk i 
Hällefors tätort, inkom 2022-02-25 
KF 2022-04-05 § 65 
KS 2022-05-10 § 103 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har skickat en motion och ett medborgarförslag till 
kommunförvaltningen för beredning. I såväl motionen som 
medborgarförslaget lyfts fram önskemål om att placera ut bänkar efter 
promenadstråk i Hällefors tätort. 
 
Kommunförvaltningen bedömer att förslagen är bra och kommer skapa ett 
mervärde för medborgare i Hällefors och öka möjligheten att promenera i våra 
samhällen. Bänkar för montering finns redan inköpt sedan tidigare. Montering 
av och placering av bänkar föreslås ske under 2024. 
 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 
 
Ekonomisk konsekvensanalys 
Parkbänkar finns i lager inom park, det som tillkommer är montering vilket 
beräknas kosta ca 4 000–5 000 kronor per bänk beroende på markens 
beskaffenhet. Kommunförvaltningen föreslår att fem bänkar monteras 
under 2024, en kostnad som ryms inom ordinarie budget för park. 
 
Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
7(31) 

Datum  
2024-01-16  

 
   
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

 
Inom ordinarie budget för park monteras fem bänkar under 2024. 
 
Madelene Jönssons motion om bänkar i Hällefors tätort anses bifallen med 
ovanstående. 
 
Medborgarförslag om placering av bänkar längs populära promenadstråk i 
Hällefors tätort anses bifallet med ovanstående. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet redogör ordförande Cecilia 
Albertsson (M). 
 
Susanne Grundström (S) yttrar sig och ställer fråga om populära 
promenadstråk, vilken lämnas obesvarad. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Inom ordinarie budget för park monteras fem bänkar under 2024. 
 
Madelene Jönssons motion om bänkar i Hällefors tätort anses bifallen med 
ovanstående. 
 
Medborgarförslag om placering av bänkar längs populära promenadstråk i 
Hällefors tätort anses bifallet med ovanstående. 
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§ 4 Yttrande över Ann-Charlotte Nässéns (S) och 
Torbjörn Saxins (S) motion om hundrastgård i 
Grythyttan, dnr KS 23/00314 

Beslutsunderlag 
Ann-Charlotte Nässéns (S) och Torbjörn Saxins (S) motion om hundrastgård i 
Grythyttan, daterad 2023-10-19  
KF 2023-10-24 § 171 

 KS 2023-11-21 § 274 

Ärendet 
Ann-Charlotte Nässén (S) och Torbjörn Saxin (S) har lämnat in en motion om 
att Hällefors kommun ska anlägga en hundrastgård i Grythyttan.  
 
I kommunen fanns vid årsskiftet 2023, 1 243 hundar registrerade, det vill säga 
181 hundar per 1 000 invånare. Det gör Hällefors till länets näst hundtätaste 
kommun. 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-11-21 § 274 att motionen skulle remitteras 
till kommunförvaltningen för beredning. 
 
Utifrån kommunens ekonomiska läge föreslår förvaltningen att motionen 
avslås. 

Social konsekvensanalys 
Hällefors kommun har redan en hundrastgård i centralorten Hällefors. 
Förvaltningen har tittat på de ytor i Grythyttan som ägs av Hällefors 
kommun. Förvaltningen har inget förslag på var en hundrastgård skulle 
vara lämplig att anlägga i Grythyttan. Gällande hundrastgårdar är det ofta 
svårt att hitta en bra plats där ingen klagar på skällande hundar, där ytan är 
bra för hundar och enkel att underhålla och det finns möjlighet till 
parkering för besökande.   

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Att anlägga en hundrastgård beräknas kosta mellan 50 000 kronor till 
200 000 kronor.  Sedan tillkommer kostnader för drift och underhåll, 
kostnad för utredning var en hundrastgård skulle kunna anläggas samt 
avgifter för eventuella tillstånd och bygglov. Hällefors kommuns ekonomi 
är i dagsläget i ett ansträngt läge med stora besparingsförslag inom alla 
verksamheter. Kostnad för att anlägga och driva en hundrastgård i 
Grythyttan rimmar inte med kommunens besparingskrav. 
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Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Motionen avslås. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet yttrar sig Håkan Bergström 
(S), ordförande Cecilia Albertsson (M), Madelene Jönsson (SD) och Susanne 
Grundström (S). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Motionen avslås. 
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§ 5 Revidering av reglemente för krisledningsnämnden, 
dnr KS 23/00344 

Beslutsunderlag 
Reglemente för Krisledningsnämnden daterat 2023-11-03 

Ärendet 
Enligt Lag (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder inför och vid 
extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap skall det finnas en 
nämnd för att fullgöra uppgifter under extraordinära händelser i fredstid 
(krisledningsnämnd). Enligt Överenskommelse för kommunernas 
krisberedskap 2023 mellan MSB och SKR står att kommunen ska ta fram ett 
reglemente för krisledningsnämnden. 
 
Reglementet ska revideras varje ny mandatperiod. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Krisledningsnämnden utbildas och övas genom Anslag 2:4 Krisberedskap. 
Anslag 2:4 är den ersättning som betalas ut av MSB för att stödja 
kommunerna i krisberedskapsarbetet.  

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Anta reviderat reglemente för Krisledningsnämnden. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar ordförande Cecilia 
Albertsson (M) kortfattat. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Anta reviderat reglemente för Krisledningsnämnden. 
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§ 6 Reviderat styrdokument för Hällefors kommuns 
krisberedskap 2023–2026, dnr KS 23/00345 

Beslutsunderlag 
Reviderat styrdokument för Hällefors kommuns krisberedskap 2023–2026 
daterat till 2023-11-03. 

Ärendet 
Syftet med styrdokumentet är att beskriva det arbete och de åtgärder som ska 
ske under mandatperioden 2023–2026. En beskrivning av hur kommunen ska 
arbeta för att reducera eller ta bort risker och sårbarheter, samt att öka 
förmågan att bedriva samhällsviktig verksamhet i tillräcklig omfattning. 
Syftet är vidare att beskriva hur kommunen avser att fullgöra de åtaganden 
som beskrivs i Överenskommelse för kommunernas krisberedskap (mellan 
MSB och SKR) samt hur ersättningen ska användas. För varje mandatperiod 
ska en ny krisledningsplan tas fram i kommunen. Planen ska beskriva hur och 
vart kommunen ska organisera sig vid en kris eller extraordinär händelse, hur 
kommunen ska bedriva intern och extern kriskommunikation och hur man ska 
avsluta krisarbetet. Planen finns inte i styrdokumentet utan är ett separat 
dokument. 
 
Det geografiska områdesansvaret i Hällefors kommun är planerat att uppfyllas 
genom följande åtgärder under mandatperioden:  
- Övning och utbildning i krisledningsplanen i samverkan med aktuella 
kommunalförbund, nämnder och andra aktörer. 
- Insatser för att stärka samverkan mellan externa aktörer som bedriver 
samhällsviktig verksamhet 
- Insatser för att medvetandegöra individens eget ansvar vid kris  
 
Kommunens organisation vid extraordinära händelser utgör grunden för 
förmågan under höjd beredskap. Inom området höjd beredskap planeras 
följande åtgärder under 2023–2026:  
- Utbildning och scenarioövning för krisledningsnämnden avseende 
kommunens uppgifter vid höjd beredskap  
- Fortsatt lagerhållning av material i beredskapslager 
 
 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
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Kris och beredskapsarbetet delfinansieras av myndigheten för samhällsskydd 
och beredskap med så kallade 2:4 anslag. Dock ska förtydligas att det finns 
mera kostnader än anslag vilket gör att kris och beredskapsarbetet även 
finansieras via skattemedel.  
Användning av anslag 2:4 och skattemedel kommer under 2023–2026 att 
användas på följande sätt i Hällefors kommunen:  
- Finansiering av löner till personal vars uppdrag är att arbeta med kommunens 
krisberedskap  
- Planering och genomförande av utbildningsinsatser inom krisberedskap  
- Planering och genomförande av övningar inom krisberedskap  
- Samverkansåtgärder på kommun- och länsnivå, som redovisas särskilt.  
- Utvärdering av genomförda insatser  

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
 

Anta reviderat styrdokument för Hällefors kommuns krisberedskap 2023–
2026. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar ordförande Cecilia 
Albertsson (M) kortfattat. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Anta reviderat styrdokument för Hällefors kommuns krisberedskap 2023–
2026. 
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§ 7 Yttrande över Madelene Jönsson och Fredrik 
Dahlbergs (SD) motion om upphandling, dnr KS 
23/00088 

Informationsunderlag 
Madelene Jönssons och Fredrik Dahlbergs (SD) motion om upphandling 
inkom 2023-03-03 
KF 2023-04-11 § 45 
KS 2023-05-09 § 102 

Ärendet 
Madelene Jönsson och Fredrik Dahlberg (SD) har lämnat in en motion 
rörande upphandling. Motionärerna framför att upphandlingar bör ske inom 
kommunen när kompetensen/produkten finns på orten. De lyfter särskilt fram 
upphandling inom livsmedel. De vill att förvaltningen ska få i uppdrag att 
utreda en modell för att upphandla lokalt och vilken kompetens i 
respektive område kommunen har och vilka områden kommunen bör söka 
extern kompetens. Vidare vill de ge förvaltningen uppdraget att utreda ett 
kommunöverskridande samarbete i lokala upphandlingar och 
direktupphandlingar för att gemensamt få en starkare upphandlingskompetens 
och kontroll. Avslutningsvis vill de att en gemensam strategi sätts ifall det 
kommunövergripande samarbetet inte har den nödvändiga kompetens som 
krävs för dessa upphandlingar.  
 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-05-09 att skicka motionen till 
kommunförvaltningen för beredning. 
 
Annonserade upphandlingar inom exempelvis livsmedelsområdet sker idag 
kommunöverskridande, detta i länssamverkan, Örebro län. Kompetensen 
inom samarbetet i länssamverkan är hög. Här ingår sakkunniga för aktuell 
verksamhet som till exempel kostcheferna att säkerställa kommunens krav på 
produkterna och eventuella andra synpunkter inom deras ansvar. I övrigt ser 
förvaltningen att en framgångsfaktor torde vara att återskapa det nära 
samarbete inom KNÖL kommunerna som tidigare varit framgångsrikt, det 
skulle dock ha ekonomiska konsekvenser. 
 
 
 
Någon definition på begreppet lokala upphandlingar finns inte fastställt eller 
stöd för i LOU. Att begränsa sig till ett visst geografiskt område är därmed 
inte förenligt med lagstiftningen. 
 
Vid formen direktupphandling går det däremot att styra mot vilka tänkbara 
leverantörer kommunen riktar sig till. Konkurrensen skall dock alltid beaktas. 
Direktupphandlingar för göras upp till ett värde av 700 000 kronor sett över 
hela ramavtalsperioden, i regel fyra år, eller vid ett enstaka köp.  
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Direktupphandlingar ses som verkställighet och respektive chef ansvarar för 
dessa upphandlingar, men stöd finns att få från ekonomienheten. Inom 
fastighetsenheten sker lokal direktupphandling idag där så är möjligt och 
genomförbart. Inom livsmedelsområdet är det genomförbart på vissa 
produkter/segment. Dessa produkter ska då uteslutas att ingå i upphandlingen 
av livsmedel i länssamverkan. Kompetensen får anses finnas inom 
förvaltningen men tidsåtgången i uppdraget blir större. 
 
En särskild modell eller instruktion för lokal direktupphandling skulle kunna 

införas inom områden där ramavtal saknas. 
 
Social konsekvensanalys 

Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kompetensen finns för att genomföra varuspecifika lokala 
direktupphandlingar inom livsmedelsområdet, men tidsåtgången blir större 
och administrativt fördyrande. Dessutom finansierar kommunen redan 
genom skatteväxling tjänster i Örebro kommun för arbetet med 
livsmedelsupphandlingar som leder till ramavtal.  

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Införa en särskild modell eller instruktion för lokal direktupphandling inom 
områden där ramavtal saknas och där direktupphandling är tillåtet. 
 
Med ovanstående anses motionen besvarad. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet redogör ordförande Cecilia 
Albertsson (M) för ärendet och upphandlare Michael Friman föredrar. 
 
Susanne Grundström (S) ställer fråga kring en fördjupad förklaring av 
direktupphandling och lokal upphandling, vilket besvaras av upphandlare 
Michael Friman. 
 
Susanne Grundström (S) ställer fråga om tjänster i Örebro kommun, vilket 
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besvaras av upphandlare Michael Friman. 
 
Lars-Göran Zetterlund (C) ställer fråga om upphandlingskompetensen i 
Örebro kommun gäller alla typer av upphandlingar, vilket besvaras av 
upphandlare Michael Friman. 
 
Sten Walegren (GL) ställer fråga om exempel på delar som inte ingår i den 
länsgemensamma upphandlingssamverkan, vilket besvaras av upphandlare 
Michael Friman. 
 
Susanne Grundström (S) ställer fråga kring upphandling av leasingbilar, vilket 
besvaras av upphandlare Michael Friman. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) yttrar sig och ställer fråga om dialog inom 
KNÖL inom upphandlingsområdet, vilket besvaras av upphandlare Michael 
Friman. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om hur det bevakas vilka 
upphandlingar som skulle vara aktuella enligt föreslagen modell, vilket 
besvaras av upphandlare Michael Friman. 
 
Susanne Grundström (S) ställer fråga om beslutsförslaget och om det stämmer 
att förvaltningen redan arbetar så i stor utsträckning men att skillnaden är att 
ta fram en modell eller instruktion för detta, vilket besvaras av upphandlare 
Michael Friman. 
 
Madelene Jönsson (SD) yttrar sig och ställer fråga om upphandling av vilt 
som exempelvis viltsvinskött, vilket delvis besvaras av upphandlare Michael 
Friman. 
 
Lars-Göran Zetterlund (C) ställer fråga om vi har strategidokument inom 
upphandling samt olika typer av miljödokument lokalt inom kommunen som 
styrning och stöd vid upphandlingar, vilket besvaras av upphandlare Michael 
Friman. 
 
Lars-Göran Zetterlund (C) ställer fråga om vi är styrda av Örebro kommuns 
dokument, vilket besvaras av upphandlare Michael Friman. 
 
Sten Walegren (GL) ställer fråga om summan för direktupphandling och 
tidsperioden för beloppet, vilket besvaras av Michael Friman. 
 
Susanne Grundström (S) ställer fråga om förvaltningen tycker det är ett bra  
sätt att arbeta på där spetskompetensen finns i Örebro kommun, vilket 
besvaras av upphandlare Michael Friman. 
 
Susanne Grundström (S) ställer fråga om Karlskogas förändrade arbetssätt 
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och vilken påverkan det får, vilket delvis besvaras av upphandlare Michael 
Friman. 
 
Sten Walegren (GL) ställer fråga om tidsplan för när Örebro kommun är klara 
med att ta fram en ny upphandlingspolicy, vilket delvis besvaras av 
upphandlare Michael Friman. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig Susanne Grundström (S), Håkan 
Bergström (S) och ordförande Cecilia Albertsson (M). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Införa en särskild modell eller instruktion för lokal direktupphandling inom 
områden där ramavtal saknas och där direktupphandling är tillåtet. 
 
Med ovanstående anses motionen besvarad. 
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§ 8 Utredning vägbidrag, dnr KS 23/00189, som svar på 
både ärende KS 20/00138 och KS 21/00245 

Beslutsunderlag 
KS 2007-08-28 § 125 Bestämmelser för kommunalt bidrag till enskilda vägar 
i Hällefors kommun 
KS 2021-05-18 § 80 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade i maj 2021 att ge förvaltningen i uppdrag att: 
- upprätta möjligheten för kommunens vägsamfälligheter att söka medel till 
punktinsatser i deras vägnät.  
- utreda en höjd årlig ersättning till vägsamfälligheterna. 
 
Hällefors kommuns bestämmelser om bidrag till enskilda vägar beslutades av 
kommunstyrelsen 2007-08-28 § 125. I Hällefors kommun finns inte möjlighet 
att söka medel för punktinsatser i vägnätet. I Sverige varierar möjligheterna 
till denna typ av bidrag. Flera kommuner i Hällefors närhet använder en 
modell där bidrag kan ges med upp till 15 % av kostnaderna. Varje ansökan 
behandlas individuellt och flera kommuner har även skrivningar liknande ”att 
utbetalning av riktade bidrag förutsätter att medel finns kvar efter att 
driftbidrag utbetalats”. 
 
Årlig ersättning genom vägbidrag för underhåll i Hällefors kommun beviljas 
till väghållare för enskilda vägar med statsbidrag. Vägbidragens storlek 
varierar i Sveriges kommuner. Bidraget beräknas ofta som 10-30 % av 
Trafikverkets framräknade kostnad för statligt bidrag för väg med statsbidrag. 
Hällefors kommun liksom ytterligare två kommuner i KNÖL använder sig av 
den metoden med 10 % i bidrag.  
 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys.  

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Det ekonomiska läget i Hällefors kommun tillåter inte att budgeten utökas 
med de medel som behövs för att införa bidrag till punktinsatser eller höja 
den årliga ersättningen till vägsamfälligheter. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
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Kommunalt bidrag till punktinsatser i vägsamfälligheters vägnät införs inte. 
 
Kommunalt bidrag till enskilda vägar förändras inte. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet redogör ordförande Cecilia 
Albertsson (M) för ärendet. 
 
Susanne Grundström (S), ordförande Cecilia Albertsson (M) och Lars-Göran 
Zetterlund (C) yttrar sig vid flera tillfällen under ärendets behandling.  
 
Kommunchef Veronica Svensson tillför sakuppgifter och nämnd- och 
utredningssekreterare Malin Bergkvist tillför formaliauppgifter.  
 
Susanne Grundström (S) yrkar återremiss med motiveringen att en ekonomisk 
beskrivning ska tas fram med utgångspunkt i 2022 och 2023 års siffror. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) konstaterar att det finns två förslag till 
beslut, förvaltningens förslag och Susanne Grundströms (S) 
återremissyrkande. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer först bifall mot avslag på Susanne 
Grundströms (S) återremissyrkande och finner att detta vinner bifall. 
 
Därmed faller övriga förslag till beslut. 

Allmänna utskottets beslut 

Ärendet återremitteras med motiveringen att en ekonomisk beskrivning ska 
tas fram med utgångspunkt i 2022 och 2023 års siffror. 
 
 
Exp till 
Veronica Svensson 
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§ 9 Revidering av policy för flaggning i Hällefors 
kommun, dnr KS 23/00374 

Beslutsunderlag 
Flaggningspolicy för Hällefors kommun 
KS 2023-08-29 § 183, dnr KS 23/00227 

Ärendet 
I samband med kommunstyrelsens sammanträde 2023-08-29 väckte Susanne 
Grundström (S) ett ärende gällande revidering av kommunens 
flaggningspolicy. Kommunstyrelsen beslutade att presidiet tillsammans med 
förvaltningen skulle bereda ärendet vilket nu har gjorts. 
 
Presidiets förslag till revidering har förankrats bland de övriga partierna. 
 
Kommunen har i dagsläget officiella flaggstänger vid kommunkontoret och 
vid torget i Grythyttan. Därutöver finns flaggstänger vid vissa 
verksamhetslokaler, där det är verksamheterna själva som svarar för 
flaggning. Där kan också beslut om flaggning fattas utifrån 
verksamhetsspecifika behov eller händelser. 
 
Jämfört med tidigare policy har beslut om flaggning utöver fastställda 
flaggdagar flyttats från kommunstyrelsens ordförande till kommunstyrelsens 
presidium, som ska vara eniga om att flaggning ska ske vid dessa tillfällen. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen ser att flaggning är en symbolfråga som engagerar. 
Genom styrningen av hur och när kommunen flaggar på de officiella 
stängerna, visar kommunen som myndighet vilka händelser som är särskilt 
värda att uppmärksamma. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

 

 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Förslaget innebär ingen generell utökning av antalet flaggningstillfällen 
och därför bedöms förslaget inte få några ekonomiska konsekvenser. 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Förslaget till reviderad policy för flaggning antas. 
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Ändringar införs i kommunstyrelsens delegeringsordning för att denna ska 
överensstämma med revideringen. 
 
Ärende KS 23/00227 anses med detta avslutat. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet ställer ordförande Cecilia 
Albertsson (M) bifall mot avslag på förvaltningens förslag till beslut, vilket 
bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Förslaget till reviderad policy för flaggning antas. 
 
Ändringar införs i kommunstyrelsens delegeringsordning för att denna ska 
överensstämma med revideringen. 
 
Ärende KS 23/00227 anses med detta avslutat. 
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§ 10 Revidering av bolagsordning för Hällefors Bostads 
AB, dnr KS 23/00375 

Beslutsunderlag 
Bolagsordning för Hällefors Bostads AB 

Ärendet 
Styrelsen i Hällefors Bostads AB (BoAB) har vänt sig till 
kommunförvaltningen för att väcka ett ärende gällande förändring i styrelsens 
sammansättning. 
 
I samband med den nya mandatperiodens val till styrelsen i Hällefors Bostads 
AB, uttrycktes från samtliga partier en ambition att styrelsen i bolaget inte 
skulle vara politiserad på samma sätt som tidigare. Både under tidigare 
mandatperioder och den innevarande har det också varit svårt att fylla 
platserna i styrelsen. 
 
Med anledning av detta finns från bolagets sida önskemål dels om att 
systemet med personliga suppleanter ska tas bort, dels att antalet suppleanter i 
styrelsen ska reduceras till fyra. Frågan regleras under § 8 i bolagsordningen:  
”Styrelsen skall bestå av fem ledamöter med fem personliga suppleanter.” 
Förvaltningens förslag till ny skrivning är: ”Styrelsen ska bestå av fem 
ledamöter med fyra suppleanter”.  

Social konsekvensanalys 
Ett minskat antal suppleanter i styrelsen riskerar att smalna av styrelsens 
bredd och olika gruppers representation. Då kommunförvaltningen kan 
konstatera att styrelsen de senaste åren bara i korta perioder varit fulltalig, 
bedöms detta i praktiken inte vara någon allvarlig invändning. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

 

 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Då samtliga ledamöter och suppleanter sällan, för att inte säga aldrig, 
närvarar samtidigt bedöms inte förslaget få några ekonomiska 
konsekvenser. 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Skrivningen om styrelsens sammansättning i bolagsordningens § 8 formuleras 
om till ”Styrelsen ska bestå av fem ledamöter med fyra suppleanter”.  
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--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet ställer ordförande Cecilia 
Albertsson (M) bifall mot avslag på förvaltningens förslag till beslut, vilket 
bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Skrivningen om styrelsens sammansättning i bolagsordningens § 8 formuleras 
om till ”Styrelsen ska bestå av fem ledamöter med fyra suppleanter”.  
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§ 11 Yttrande över medborgarförslag om turistväg från 
Bredsjö till Vasselsjön via Hjulsjö, dnr KS 23/00097 

Informationsunderlag 
Medborgarförslag om turistväg Bredsjö till vasselsjön via Hjulsjö, inkom 
2023-03-07 
KF 2023-05-30 § 87 
KS 2023-08-29 § 179 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-08-29 § 179 att skicka ett 
medborgarförslag om turisväg Bredsjö till vasselsjön via Hjulsjö till 
kommunförvaltningen för beredning. 
 
Medborgarförslaget föreslår att Hällefors kommun ska medverka till att det 
skapas och underhålls en turistväg över Bredsjö och Hjulsjö till Vasselsjön.  
De menar att genom att skapa en turistväg kan kommunen underlätta för 
besökare att hitta till besöksmål och aktörer som ligger längs sträckan. De 
föreslår även att kommunen ska bidra till väghållning för sträckan från 
Hjulsjökorset till Vasselsjön på väg 63.  
 
Vägunderhållning 
När det gäller väghållning av enskilda vägar står inte kommunen för 
väghållningen. Däremot ger kommunen 10% av vad Trafikverket ger i 
underhållsbidrag för väghållning, så bidrag för vägunderhåll kan sökas. 
 
Brunvit turistväg 
Beslut om en vägsträcka får beteckningen brunvit turistväg tas av 
Trafikverket efter att en ansökan har lämnats in.  
 
Förvaltningen har kommit fram till att kommunen kan bistå med hjälp med att 
skriva ansökan men inte stå som sökande, dels på grund av att en del av den 
tänkta sträckan inte är kommunal väg, dels för att kostnaden är oklar. 
Förvaltningen har kontakt med Bredsjö Folkets Hus förening, för detta 
ändamål. Föreningen Bredsjö Folkets Hus har sagt att de kan skicka in 
ansökan till Trafikverket. Ansökan har i skrivandet stund inte skickats in men 
är påbörjad.  
 
Om Trafikverket godkänner ansökan om brunvit turistväg måste sökande själv 
finansiera framtagning och uppsättning av skyltarna. Skulle ansökan om 
brunvit skyltning bli beviljad hos Trafikverket, kan föreningen föra en dialog 
med förvaltningen om eventuell medfinansiering av skyltarna. Kostnaden för 
skyltarna finns inte i befintlig budget. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 
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Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon ekonomisk 
konsekvensanalys då Trafikverket som sätter upp och bekostar skyltar inte kan 
ge en kostnadsuppgift. Detta får bli ett särskilt ställningstagande om ansökan 
om brunvitskyltning hos Trafikverket skulle beviljas. 

Facklig samverkan 
Samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
 
Med ovanstående anses medborgarförslaget besvarat. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet ställer ordförande Cecilia 
Albertsson (M) bifall mot avslag på förvaltningens förslag till beslut, vilket 
bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Med ovanstående anses medborgarförslaget besvarat. 
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§ 12 Redovisning av uppföljning och utvärdering 
strategi turism- och besöksnäring 2023, dnr KS 23/00367 

Informationsunderlag 
Rapport Besöksnäringsarbete 2023, daterad 2023-12-20 

Ärendet 
Rapporten Besöksnäringsarbete 2023 sammanfattar aktiviteter under 
verksamhetsåret 2023 och ger en kort framtidsspaning inför 2024. Under året har 
arbetet fortsatt i flera sedan tidigare påbörjande projekt, så som utveckling av 
upplevelseprodukter i Nittälvsreservaten och Postleden. Framtagning av broschyrer 
har påbörjats till kommunens olika skulpturparker och promenadslingan i 
Grythyttan samt 50-tals lägenheterna. Under sommaren anställdes sommarvärdar 
som bemannade en InfoPoint i Formens Hus.  

 
Rapporten nämner också att diskussion förs med KNÖL-kommunerna om hur den 
fortsatta samverkan ska se ut med Bergslagen. Detta då beslut tagits att den 
ekonomiska föreningen Tursam avvecklas vid årsskiftet. Rapporten tar även upp 
gemensamma evenemang som Bergslagens fritidshelg, Bergslagens vandringshelg 
och Bergslagens loppishelg samt redogör för gemensam marknadsföring i form av 
broschyrer, kartor, sociala kanaler och webbsida.  

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 
Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 
Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon ekonomisk 
konsekvensanalys. 
Facklig samverkan 
Information och samverkan sker inför kommunstyrelsens sammanträde. 

 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar näringslivschef 
Camilla McQuire utförligt. 
 
Susanne Grundström (S) ställer fråga om önskemål från arrangörer av olika 
aktiviteter om att lämna eget material till befintliga Info Points och 
förhållningssättet bland dessa att ta emot sådant material, vilket besvaras av 
näringslivschef Camilla McQuire. 
 
Susanne Grundström (S) ställer fråga om antalet besök till Info Pointen i 
kommunhuset och om det är motiverat att hålla öppet där med den 
besökssiffran, vilket besvaras av näringslivschef Camilla McQuire. 
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Under ärendets behandling yttrar sig ordförande Cecilia Albertsson (M), 
Susanne Grundström (S), Lars-Göran Zetterlund (C) och Håkan Bergström 
(S), flera vid upprepade tillfällen. 
 
Med detta har allmänna utskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen. 
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§ 13 Redovisning av uppföljning och utvärdering 
näringslivsstrategi 2023, dnr KS 23/00368 

Informationsunderlag 
Rapport Uppföljning och utvärdering Näringslivsstrategi 2023, daterad 2022-12-20 
Näringslivsstrategi 2020-2022 dnr KS 19/00194, Kommunfullmäktige 2019-10-08 §240 

Ärendet 
I rapporten Uppföljning och utvärdering Näringslivsstrategi 2023 redogörs för det arbete som 
gjorts inom näringslivsområdet under 2023, den belyser också kort näringslivsstrategins 
innehåll men visar främst de aktiviteter som gjorts under året kopplat till en gemensam 
actionplan som tagits fram tillsammans med företagarföreningar och näringslivsrådet. 
 
Rapporten sammanfattar aktiviteter inom Dialog och kommunikation, 
Kompetensförsörjning samt Kommunens service och bemötande, bland annat olika 
företagsträffar, -besök och andra typer av mötesplatser som anordnats, i vilka 
samverkansorgan vi verkar, men belyser även framåtblick för 2024, där bland annat en 
revidering av näringslivsstrategin ska genomföras. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 
Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 
Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon ekonomisk 
konsekvensanalys. 
Facklig samverkan 
Facklig samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen.  

 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar näringslivschef 
Camilla McQuire utförligt. 
 
Håkan Bergström (S) ställer fråga kring möjligheten för kommunstyrelsen att 
besöka småföretagare, vilket besvaras av Camilla McQuire. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig Lars-Göran Zetterlund (C). 
 
Med detta har allmänna utskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen. 
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§ 14 Rapport över kommunikationsarbetet 2023, dnr KS 
23/00370 

Informationsunderlag 
Rapport Kommunikationsarbete 2023, daterad 2023-12-20 

Ärendet 
Rapporten Kommunikationsarbete sammanfattar genomförda aktiviteter under 
verksamhetsåret 2023 och ger en kort presentation av vad som är planerat för 
2024.  

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon ekonomisk 
konsekvensanalys. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker inför kommunstyrelsens sammanträde. 

 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar Camilla McQuire 
utförligt. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig ordförande Cecilia Albertsson (M) och 
Lars-Göran Zetterlund (C). 
 
Med detta har allmänna utskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen. 
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§ 15 Lönekartläggning 2023, dnr KS 23/00351 

Informationsunderlag 
Lönekartläggning 2023, Rapport för jämställda löner 
 
Ärendet 
I enlighet med 3 kap 9-13 §§ diskrimineringslagen ska arbetsgivaren årligen 
genomföra en lönekartläggning i syfte att upptäcka, åtgärda och förhindra 
osakliga skillnader i lön och anställningsvillkor mellan män och kvinnor. 
Arbetsgivaren ska bedöma om förekommande löneskillnader har ett direkt 
eller indirekt samband med kön och om analysen visar att löneskillnaden inte 
går att förklara ska arbetsgivaren åtgärda osakliga löneskillnader.  
 
Hällefors kommun har gjort en lönekartläggning och löneanalys av 2023 års 
löner. Årets lönekartläggning har gjorts med stöd av ett IT-verktyg som 
hämtar all lönedata gällande samtliga befattningar från personalsystemet. 
Rapporten är skapad i IT-verktyget och innehåller data gällande samtliga 
befattningar. Underlaget för lönekartläggningen togs ut i september 2023 och 
innehåller lönenivåer som fastställdes 2023. 
 
Lönekartläggningen ska omfatta; 

• Bestämmelser och praxis om löner och andra anställningsvillkor 
• Löneskillnader mellan kvinnor och män som utför lika arbete 
• Löneskillnader mellan kvinnor och män som utför likvärdigt arbete 
• Löneskillnader som finns mellan kvinnodominerat arbete och ett 

arbete som inte är kvinnodominerat, om arbetet som inte är 
kvinnodominerat har lägre krav men högre lön. 

 
Resultatet av lönekartläggningen redovisas i rapporten. Lönekartläggningen 
omfattar 756 personer inom 111 befattningar, varav 31 befattningar är att 
betrakta som lika. 82 befattningar är kvinnodominerade då de har mer än 59,5 
procent kvinnor. Alla befattningar har placerats in i värderingsboxar där 1 är 
den lägst värderade gruppen och 19 är den högst värderade gruppen. Andelen 
kvinnor i Hällefors kommun är 77 procent och andelen män 23 procent.  
 
Kvinnors medianlön i Hällefors kommun är 8 procent högre jämfört med 
männens medianlön. När resultatet bryts ner på befattningsnivå för lika och 
likvärdiga befattningar finns löneskillnader, dessa har analyserats. Syftet med 
analysen är att klarlägga om löneskillnaderna är sakliga eller osakliga ur ett 
könsperspektiv. I analysen har anställningstid (arbetslivserfarenhet) och ålder 
ingått som två parametrar. Den individuella lönesättningen utifrån 
måluppfyllelse och prestation är en annan parameter, ansvarsområden och 
marknadsaspekten har också vägts in.  
 
Resultat och åtgärder 
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Kartläggning och analys av kommunövergripande styrande dokument visar att 
det inte finns någon direkt eller indirekt diskriminering utifrån kön. 
 
Utifrån genomförd kartläggning och jämställdhetsanalys kan det konstateras 
att inga osakliga löneskillnader föreligger avseende lika eller likvärdigt 
arbete. Det kan också konstateras att det inte finns osakliga löneskillnader 
mellan de yrken som är kvinnodominerade och de yrken som inte är 
kvinnodominerade där kraven är lägre men lönen högre. Inom några 
befattningar finns dock ett behov av att fortsätta analysen tillsammans med 
anställande chef. 
 
Även om Hällefors kommun i sin analys inte direkt finner osakliga 
löneskillnader på grund av könstillhörighet finns det all anledning att fortsätta 
det strategiska arbetet med frågor om lönesättning, lönebildning och 
lönestruktur. Arbetet med fördomar, kultur och historia måste vara ständigt 
pågående. 
 

Social konsekvensanalys 
Förvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Förvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån 
detta perspektiv. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Löner inkluderat arbetsgivaravgifter är en av kommunens största 
utgiftsposter och därmed kostnader för varje enskilt år. Rapporten som 
sådan påverkar inte kommunens ekonomi. Åtgärder som behöver göras för 
att bibehålla en lönestruktur utan osakliga löneskillnader hanteras årligen 
inom ramen för löneökningsbudgeten. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker i centrala samverkansgruppen innan 
ärendet behandlas av kommunstyrelsen. 

 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar HR-chef Ann 
Karlsson. 
 
Håkan Bergström (S) ställer fråga om specialistutbildningar kan vara en 
förklaring till löneskillnader, vilket besvaras av HR-chef Ann Karlsson. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) yttrar sig. 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Med detta har allmänna utskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen. 
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